
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 שומעים לשר התורה           
הפרשתנו מתחילה כך:  ָ ּׁ ִּ  ֙אִש בְעַ  ֙מְאָהֽוטְָ  ר֑זכָָ  ה֖ויְלָדְָ  יעַ ֔תַזרְִ  יכ֣ ִׁ ַּ  י֛כיִּמֵ  ים֔ימִָ  ת֣ש ותָֹ  ת֥נדִ טְמָ  הּ ֖דְּ  א" ֽתִּ

 מדוע לדעתך דווקא הבן מיוחס לאשה הרי היה צריך להיות הפוך, שהבן מיוחס לאבא והבת לאמא?יש לשאול 
מַ שלמה המלך  ְׁ ָ ֑אָבִ  ר֣מוסַּ  ניִ֭בְּ  ע֣אומר במשלי "ש ֹ ֝ואְַל־תִּ  יך ׁ ֗טּ ָ ֽאִמֶּ  ת֥תּורַֹ  ש  ". (פרק א' ח'.)ך

 והרי היה צריך להיות תורת אביך ומוסר אמך?
ביאור הענין, התפקיד של האמא שיושבת עם הילדים הקטנים ומלמדת אותם דברי תורה פסוקים שיעורי בית 

 ובפרט בגילאים הקטנים. 
 הילד לא מקשיב ולא שומע ולא משתף פעולה, היא אומרת לו:ואם 

חכה שאבא שלך יבוא. ואבא שלו מגיע אחרי יום עבודה ונותן לו מוסר. מה זה צריך להיות שאתה לא מקשיב 
 לאמא? 

 אוי ואבוי ומעניק לו מנה של מוסר. ולכן אומר הפסוק שמע בני מוסר אביך ואל תטוש תורה אמך.
 ל. בפרשה גם מדובר על ברית מילה, אז להשלמת השבוע הייתי בברית מילה,אבל זה עוד לא הכ

שימו לב, איזה קידוש ה'. מה אני אגיד לכם. אנשים הגיעו עם מסכות. הברית התקיימה בכניסה לבניין יש חצר. 
 היה מרחק בין האנשים כשעמדו. כולם המתינו במרחב הפתוח.  

 מטר.  2גשו זמן רב. אך לא נגשו אחד לשני אלא עד המרחק של ראיתי אנשים שפגשו אחד את השני שלא נפ
גם הרב הסנדק שמר מרחק ולא ניגשו אליו, והרי כולם יודעים איזה תור בד"כ משתרך אצל הסנדק, וכל שכן 

 אצל הסנדק שהוא תלמיד חכם גדול אב"ד וראש ישיבה וראש כולל, אף אחד לא ניגש אליו פשוט אף אחד. 
 חכמים. איזה משמעת לקול

זה עצמו סיבה לבקש מהקב"ה את מה שרצית לבקש, כיון שאתה מתגבר על הרצון לגשת לסדק ולבקש ממנו 
מטר, אז בזכות המצווה של ועשית  2ברכה בזמן מסוגל מאוד, ואתה לא ניגש כי חכמים אמרו לשמור מרחק של 

 ככל אשר יורוך, יתקבלו הבקשות שלי.
קבצים ככה צמוד מאוד למוהל ולסנדק, אבל הפעם זה לא קרה! אנשים כמו כן בד"כ בזמן הברית כולם מת

 שמרו מרחק והיו עם המסכות. 
היו רק חמשה שולחנות, ומכיון שבעל השמחה ידע שאנשים לא יאכלו אוכל שנעשה מבחוץ. לכן הוא  -בסעודה

 סוגי סלטים.  5ואשתו בלילה ישבו ועשו את כל האוכל. שזה היה 
 ה בשר ועוף. וגם לא תאמינו האשה אפתה את הלחם ועשתה לחמניות אישיות. מנה ראשונה מנה שני

בעל השמחה שהוא ת"ח לא רצה להזמין לסעודה כי ידע שאנשים לא כל כך ירצו, לכן הוא הכריז ואמר מי 
שרוצה יש כאן סעודה. ואכן היו שם שלושה עשר אנשים ביחד עם בעל השמחה כאשר כל סועד יושב בראש 

 ועד, והשני בראש השולחן השני. כאשר כל שולחן בערך כשני מטר אורך.השולחן וס
אצלנו בבית היו נוהגים לעשות את הבריתות בבית היה מושג שנקרא 'להביא את אליהו הנביא לבית'! אליהו 
 הנביא ביקר בבית שלנו. כשהיו מוכרים דירה היו אומרים תדע לך הבית שווה הרבה כיון שאליהו הנביא היה בו.
בני ברק שעד לא מזמן הייתה לשמצה בתקשורת ולא הפסיקו לדבר בגנותם, זה הגיע עד כדי כך כשחילוני רואה 

 חרדי ברחוב הוא רואה קורונה חלילה ה' ישמור. 
אני רוצה לספר לכם יצא לי לצאת והגעתי לגבול ב"ב ר"ג הגיעו שתי נשים במדרכה ממולי שהם שומרים תורה 

 ת הבן שלי, לא תאמינו הם שמו מסכה, ופשוט חצו את הכביש למדרכה השניה.ומצוות, הם ראו אותי וא
שמענו על זלזול בייחס ליולדות חרדיות שמענו טיפול של הזנחה בחולים חרדים. וזה המחיר של התקשרות 

 שהשחירו את החרדים. 
 ומה היום ר"ח אייר?

ם מלא באנשים שיצאו עוד לפני הזמן הציבור החילוני מזלזל בהוראות הפארקים מלאים במשפחות. חוף הי
 מטר ורק למה שנדרש ומוכרח בלבד. 500שהותר, וגם מה שהותר לפי ההוראות זה רק 

 אך הציבור החרדי עדיין נשמע להוראות כמו שבכל דבר הוא מהדר ומחמיר.

 "השמים כסאי"
'סוישעיהו      'סו ישעיהו              
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 המשטרה שיבח את תושבי בני ברק. ושאר הריכוזים החרדים. מפקד
ה טלפונים: תשמע כבוד הרב כל הכבוד לכם. כולם מציינים אתכם לשבח גדול ומשבחים אתכם כמו כן בתקשורת קיבלתי כמ

 שאתם הכי ממושמעים.
 :י. רק לא לקחתם בחשבון שני דבריםתודה רבה. אנחנו לא צריכים את הציונים שלכם אמרת

שבני ברק היא עיר צפופה ומבחינת אוכלוסיה ושטח מרובע לנפש אנחנו יותר מהעיר עזה, כן כמו שאתם קוראים העיר  .אא
 ב"ב יותר צפופה מהעיר עזה. 

 וגם הציבור החרדי אינו חשוף למדיה כמו הציבור החילוני ולכן המודעות שלהם לנושא הייתה בהתאם.. ב
וברגע ששר התורה יאמר  לא שומעים לשר הבריאות הם שומעים לשר התורה החרדיםבל העיקר הוא כמו שאמר מי שאמר: א

 לציבור החרדי לא להתפלל במניין ולסגור את בתי הכנסיות, ולהיכנס לבתים, זה יקרה. אז לבסוף הוא אמר, וזה קרה. 
 ם.המעמד של הברית שסיפרנו  עליו מוכיח על הציות המוחלט ועל החינוך המוחלט של לשמוע בקול חכמי

 שאל אותי מישהו שאלה אקטואלית.
 תגיד לי: שמעתי שמרן שר התורה ר' חייים קנייבסקי שליט"א אמר שצריך להחזיר את הישיבות?

 אמרתי לו: לא.
  ר' גרשון שליט"א מבקש לעכב את הענין.ומרן אמר לי: תראה יש שמועה שהוא אמר להחזיר את הישיבות והתלמודי תורה.

 יכול להיות.אמרתי לו: 
תקשיב הוא אומר לי: יש מצב שלא מספרים לר' חיים את המצב לאשורו, יתכן שפשוט הוא לא יודע בדיוק מה קורה, כי הרי 

 ר' חיים כולו תורה וכולו קודש קדשים והוא לא יודע מהנעשה בעולם בכלל. והשאלה מה אומרים לו? לא ככה?
שמעתי בחיים שלי טענות כאלה, עוד כשמרן הרב שך זצ"ל היה בסוף ימיו  אני התקוממתי והשבתי לו מייד כך: תראה שנים

היו שתי סוגיות מאוד מורכבות שהיו שאמרו דברי מהבית של מרן הרב שך זצ"ל והיו כאלה שאמרו שהעוזרים שלו אומרים 
 לו מה לומר. והיו שטענו שהוא לא אמר, אלא פשוט מעלימים ממנו דברים. 

איך שאמרו על מרן הרב עובדיה דברים נגד פוליטיקאי אחד ומאידך סיפרו מאוד בשבח פוליטיקאי כמו כן זוכר אני היטב 
 אחר, ובכך גרמו לרב עובדיה להדיח את הפוליטיקאי הראשון מש"ס וגרמו לפוליטיקאי השני לקבל תפקיד מרכזי.

 לנו בכל דור ודור.  צריך שנבין דבר אחד. את גדולי ישראל שתל הקב"ה
ואם אנחנו מאמינים אז בוודאי חלק מהאמונה שלנו היא שהאנשים שהיו בזמנו סביב הרב שך זצ"ל או סביב מרן הרב עובדיה 
זצ"ל או סביב מרן ר' חיים שליט"א שיבדל לחיי טובים וארוכים, הקב"ה דאג לשים אותם שם ושהם יהיו לצידו, אותם האנשים 

ויים ועושים מה שרוצים ומעלימים מהרב פרטים או מוסיפים פרטים חס וחלילה, נניח שאתה צודק שאתה קורא להם לא רא
 שזה המצב היה וזה המצב היום. 

אני מבחינתי שמאמין שהעולם מנוהל על ידי הקב"ה והוא מושך בחוטים, אם כן בוודאי שהוא רוצה באותם האנשים האלה 
 (לפי הבנתך כמובן) אז כיום זה רצון ה'. שיהיו סביב הרב ויגרמו לרב לומר מה שאומר

ולדוגמא: אם לפי הבנתך העוזרים של הרב לא סיפרו לרב במדוייק את המצב כיום, ולכן ר' חיים החליט שצריך להחזיר את 
 הישיבות. אתה יודע מה זה אומר מבחינתי? 

והקב"ה מקיים, ולא יתכן שהקב"ה יתן לר' שר' חיים  גזר גזירה על אף המצב ואמר הוא להחזיר את הישיבות, אז צדיק גוזר 
חיים שליט"א לתת הוראה שתכשיל את כל היהודים החרדים וידבקו בקורונה ח"ו, ובוודאי שבגלל שהוא אמר, זה מה שה' 

 רוצה שר' חיים יגיד וממילא החזרה לישיבות לא תוסיף מאומה להתדבקות בנגיף חלילה. 
 ם ישמרו על כל הכללים הנדרשים קלה כבחמורה. ואדרבא זכות התורה תגין עלינו, כמובן א

אבל לא נורא זה נסיון של לשמוע בקול חכמים. בכל דור ודור יש את הניסיון הזה. זה בדרך כלל קורה לאנשים שקשה להם 
 לשמוע בקול  חכמים. 

ובכן, אמרתי לבן שיחי. מחילה ממך, גדול ישראל לא נולדו אתמול ולא שלשום מלבד חכמת התורה יש להם חכמת חיים קצת 
שעוזר של רב יכול לשלוט על המחשבות ועל הפסקים של הרב, וכי נראה לך שאת המחשבה יותר ממך וממני, וכי אתה מאמין 

 הפשוטה הזו שלך, הרב לא לוקח בחשבון?! ואם כך אתה חושב, אז בעצם אין לך רב ואתה מסכן. וחבל. 
 רק שכמחנך אמרתי לו, תדאג שהילדים שלך לא ישמעו אותך. 

וכל האנשים שמסביבו לא  כי הרי על אדם גדול בתורה משקריםגדול בתורה, כי אז לא תוכל לספר כמה כדאי להם להיות 
 מספרים לו דברים, העוזרים הכי נאמנים שלו מעלימים ממנו דברים, ותראה איך מדברים עליו בסוף.. 

 אז לא בטוח שהוא ירצה להיות במקום הזה.
 היא תעשה את זה יותר טוב ממך. לסיכום, תשאיר את התורה הזו לאשתך. כי בנושא של לשמוע בקול חכמים

 

 

 

 

  העלונים עלו לרשת!!!                                 
 לזכות את הרבים הרוצים 

ן בביתאת העלון  או להדפיס
 אתרים:הלהורידו מ יםיכול

 עת נט,דרשו,ביננותורת יוסף,לד  


